

31. Jahrestagung
Arbeitsgemeinschaft Mesolithikum
Duvensee, Kr. Hzgt. Lauenburg
09.-12. März 2023



Dr. Harald Lübke

Zentrum für Baltische und
Skandinavische Archäologie

Stiftung Schleswig-Holsteinische
Landesmuseen Schloss Gottorf
Schlossinsel
24837 Schleswig

Telefon: +49 4621 / 813-306
Email: harald.luebke@zbsa.eu
www.zbsa.eu

Schleswig, 16.12.2022

An die Mitglieder der
Arbeitsgemeinschaft Mesolithikum
und interessierte Gäste

SAVE THE DATE! - CALL FOR PAPERS!

Einladung zur 30. Jahrestagung der AG Mesolithikum /
Invitation to the 30th Annual Meeting of the Mesolithic
Workgroup

Liebe Kolleginnen und Kollegen, liebe Freunde und Freundinnen

Im kommenden Jahr jährt sich die Entdeckung mesolithischer Fundstellen im Duvenseer Moor zum 100. Mal. Wir freuen uns deshalb euch und die MesoAG - wie auf der letzten Tagung in Nykøbing, Falster, Dänemark, vereinbart - gemeinsam mit dem Verein „Duvenseer Moor“ e.V. und mit Unterstützung des Archäologischen Landesamtes Schleswig-Holstein und des Museums für Archäologie Schleswig im März 2023 nach Duvensee, Kr. Herzogtum Lauenburg, Schleswig-Holstein, einladen zu dürfen.

Die Tagung findet vom 9.-12. März 2023 im Dorfgemeinschaftshaus „[Duvenseer Schmiede](#)“, Dörpstraat 39, 23898 Duvensee, statt.

Das wissenschaftliche Programm ist wieder in dem gewohnten Rahmen geplant: Vorträge am Freitag und Samstag, Exkursion am Sonntag.

Bitte sendet die ausgefüllte Anmeldung bis zum 27. Januar 2023 an MesoAG23.Duvensee@zbsa.eu.

Wir freuen uns auf eine interessante Tagung.

Mit herzlichen Grüßen

A handwritten signature in blue ink, appearing to read 'H. Lübke', is positioned above the printed name 'Dr. Harald Lübke'.

Dr. Harald Lübke

**31. Jahrestagung
Arbeitsgemeinschaft Mesolithikum**

Duvensee, Kr. Hzgt. Lauenburg
09.-12. März 2023



Dr. Harald Lübke

Zentrum für Baltische und
Skandinavische Archäologie

Stiftung Schleswig-Holsteinische
Landesmuseen Schloss Gottorf
Schlossinsel
24837 Schleswig

Telefon: +49 4621 / 813-306
Email: harald.luebke@zbsa.eu
www.zbsa.eu

Schleswig, 16.12.2022

**To all Members of the
Mesolithic Workgroup
and interested guests**

SAVE THE DATE! - CALL FOR PAPERS!

**Einladung zur 31. Jahrestagung der AG Mesolithikum /
Invitation to the 31th Annual Meeting of the Mesolithic
Workgroup**

Dear colleagues, dear friends

Next year marks the 100th anniversary of the discovery of Mesolithic sites in the Duvenseer Moor. As agreed at the last conference in Nykøbing, Falster, Denmark, we are pleased to invite you and the MesoAG together with the association "Duvenseer Moor" e.V. and with the support of the Archäologisches Landesamt Schleswig-Holstein and the Museum für Archäologie Schleswig to Duvensee, district of Herzogtum Lauenburg, Schleswig-Holstein, in March 2023.

The conference will take place from 9-12 March 2023 in the village community center "Duvenseer Schmiede", Dörpstraat 39, 23898 Duvensee.

The scientific programme is again planned in the usual framework:
Lectures on Friday and Saturday, excursion on Sunday.
Attached you will find the preliminary schedule.

Please send the completed registration form by 27 January 2023 to:
MesoAG23.Duvensee@zbsa.eu.

We are looking forward to an interesting conference.

Best regards

A handwritten signature in blue ink, appearing to read 'H. Lübke', is written over a light blue horizontal line.

Dr. Harald Lübke